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Protokół Nr 2/06 
Komisji Samorządowo-Organizacyjnej 

i Porządku Publicznego 
z dnia 27 grudnia 2006 r. 

 
 
 

 
Ad. 1 
 
Posiedzenie Komisji Samorządowo-Organizacyjnej i Porządku Publicznego otworzył 

Przewodniczący Pan Grzegorz Marszałek, który powitał wszystkich członków Komisji i 

zaproszonych gości. 

 

Ad. 2 
 
Obecni:  
 

• Przewodniczący:                                               Grzegorz Marsza łek 

• Członkowie:                                                       Leszek Kami ński  

                                                                                Zdzis ław Kowalczyk 

                                                                                Kazimierz Musielak  

                                                                                El żbieta Palka 

                                                                                Stanis ław Zaremba 

 

 

Lista obecności stanowi załącznik do protokółu. 

 

W posiedzeniu wzięli udział zaproszeni goście: 

• Sekretarz Powiatu Pan Leszek Maliński 

• Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Gostyniu Pan Grzegorz Mayer 

 

 
Ad. 3 
 
Porządek posiedzenia przedstawił Przewodniczący Pan Grzegorz Marszałek. 
W wyniku głosowania porządek został przyjęty jednogłośnie głosami – 6 „za”. 
Porządek posiedzenia stanowi załącznik do protokółu. 
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Ad. 4 
 
Przewodniczący Komisji Pan Grzegorz Marszałek poddał pod głosowanie protokół Nr 1/06 z 

posiedzenia Komisji z dnia 7 grudnia 2006 r.  
W wyniku głosowania protokół został przyjęty jednogłośnie 6 głosami „za”. 
 
Ad. 5 a 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie Regulaminu Organizacyjnego 
Starostwa Powiatowego w Gostyniu przedstawił Sekretarz Powiatu Pan Leszek Maliński. 
Zgodnie z przepisem art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym 

organizację i zasady funkcjonowania starostwa powiatowego określa regulamin organizacyjny 

uchwalony przez radę powiatu na wniosek zarządu powiatu.  

Starostwo Powiatowe w Gostyniu funkcjonuje obecnie na podstawie regulaminu organizacyjnego 

uchwalonego uchwałą Nr XLIV/314/06 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 25 maja 2006 r.  

W stosunku do dotychczas obowiązującego regulaminu organizacyjnego Zarząd proponuje w 

przedstawionym projekcie zmiany polegające na ograniczeniu liczby komórek organizacyjnych 

Starostwa, co zostało przedstawione na schemacie organizacyjnym.  

Powstaje nowy Wydział Zarządzania i Inwestycji poprzez połączenie Wydziału Zarządzania, 

Wydziału Administracyjnego, Biura Zamówień Publicznych, Biura Rady, Kancelarii oraz Radcy 

Prawnego. Nowy Wydział Oświaty, Spraw Społecznych i Zarządzania Kryzysowego powstaje z 

połączenia Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych z Biurem Spraw Obywatelskich i Zarządzania 

Kryzysowego. Nowe Biuro Promocji i Rozwoju Powiatu zajmie się sprawami prowadzonymi do tej 

pory przez Biuro Promocji oraz Pełnomocników: ds. Pozyskiwania Środków Zewnętrznych oraz ds. 

Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi. Geolog Powiatowy wejdzie w skład Wydziału 

Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska. Planowane do utworzenia nowe komórki 

organizacyjne przejmują do realizacji zadania obecnych wydziałów i biur. Pozostałe zmiany 

spowodują dostosowanie zapisów Regulaminu do obowiązujących aktów prawnych oraz 

doprecyzują zadania poszczególnych komórek organizacyjnych i ich podległość służbową.  

Proponowane zmiany mają na celu usprawnienie pracy Starostwa poprzez zaangażowanie 

większej ilości osób w realizację zasadniczych celów Powiatu. 

Z uwagi na dużą objętościowo ilość zmian Zarząd proponuje uchwalenie nowego Regulaminu, co 

zapewni jego czytelność. 

W związku z powyższym Zarząd wnosi o przyjęcie projektu uchwały. 
Radna Pani Elżbieta Palka zadała pytanie z czego wynika takie obciążenie Członka Zarządu 

poszczególnymi wydziałami skoro Wicestarosta będzie koordynował pracę tylko jednego wydziału. 

Czy wynika to z zachowania jedności czy ze szczególnych zdolności Członka Zarządu. Drugie 

pytanie dotyczyło Pełnomocnika do spraw Zarządzania Systemem Jakości. Stanowi on prawą rękę 

kierownika urzędu, czyli Starosty, natomiast zgodnie z projektem nowego Regulaminu 

Organizacyjnego podlega Sekretarzowi Powiatu. 
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Sekretarz Powiatu Pan Leszek Maliński odpowiedział, iż Wicestarosta ma nadzorować tylko 

jeden wydział, ponieważ jest zwierzchnikiem wielu jednostek organizacyjnych powiatu.  

Natomiast Pełnomocnik jest pracownikiem wydziału będącego pod nadzorem Sekretarza, dlatego 

przyjęto takie rozwiązanie w projekcie Regulaminu Organizacyjnego. Jednocześnie zostanie 

wydane Zarządzenie Starosty, iż pracownik pełniący funkcję Pełnomocnika do spraw Zarządzania 

Systemem Jakości podlega bezpośrednio Staroście. 
Radna Pani Elżbieta Palka zapytała czy w Biurze Promocji i Rozwoju Powiatu przewiduje się 

zatrudnienie dodatkowych pracowników czy nastąpią przesunięcia kadrowe. 
Sekretarz Pan Leszek Maliński odpowiedział, iż będą przeprowadzone konkursy. 

Radna Pani Elżbieta Palka zapytała, który wydział zajmował się będzie organizacjami 

pozarządowymi. 
Sekretarz Pan Leszek Maliński odpowiedział, że będzie to Biuro Promocji i Rozwoju Powiatu. 

Poinformował, że w tym też Biurze znajduje się Pełnomocnik ds. Pozyskiwania Środków 

Zewnętrznych i Pełnomocnik ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi. Takie rozwiązanie 

służyć ma, przynajmniej w początkowym okresie, ewentualnym organizowaniem zastępstw tych 

osób. Planowane jest podnoszenie kwalifikacji innych pracowników w zakresie organizacji 

pozarządowych czy pozyskiwania środków zewnętrznych. 
Radny Pan Leszek Kamiński zapytał ile jest obsadzonych etatów w Starostwie i czy zamierza się 

zwiększyć ich liczbę. 
Sekretarz Pan Leszek Maliński odpowiedział, że jest ich 76,5 i nie przewiduje się zmiany liczby 

etatów, liczba zatrudnionych pracowników nie zmniejszy się. 
Radny Pan Leszek Kamiński zadał pytanie czy Starostwo zabezpieczyło się przed utratą 

wydanych środków pieniężnych na podnoszenie kwalifikacji pracowników, którzy następnie 

zwalniają się ze Starostwa. 
Sekretarz Pan Leszek Maliński poinformował, że umowa o pracę przewiduje, iż w razie 

zwolnienia się pracownika, który miał sfinansowane ważne szkolenia, ów pracownik musi zwrócić 

pieniądze. Wystąpiły dwa takie przypadki, które dotyczą Pana Czwojdy i Pana Misiaczyka. 

 
Przewodniczący Komisji Pan Grzegorz Marszałek poddał pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie Regulaminu Organizacyjnego Starostwa 
Powiatowego w Gostyniu. 
W wyniku głosowania Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały głosami – 3 „za” 
przy 3 głosach „wstrzymujących”. 
 
Ad. 5 b 
 
Informację Powiatowego Zarządu Dróg w Gostyniu na temat zimowego utrzymania dróg 
powiatowych w sezonie 2006-2007 przedstawił Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w 
Gostyniu Pan Grzegorz Mayer. 
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Dyrektor Mayer zauważył, że IV kwartał upłynął spokojnie ze względu na dobre warunki 

atmosferyczne. Powiatowy Zarząd Dróg korzysta z usług podwykonawcy, który wygrał przetarg w 

zeszłym roku. Tą firmą jest „DROGBUD” z Gostynia. Umowa została podpisana na 3 lata. 

Wysokość kwoty przetargowej wynosiła 1 mln zł. Rocznie opiewa ona na 332 tys. zł. 

Zimą prowadzony jest przez pracowników Powiatowego Zarządu Dróg w Gostyniu całodobowy 

dyżur przez 7 dni w tygodniu. Natomiast pogotowie drogowe firmy „DROGBUD” mieści się w 

Grabonogu. Organizacja pogotowia drogowego polega na tym, iż dyżurujący pracownik 

Powiatowego Zarządu Dróg w Gostyniu prowadzi księgę wyjazdów. Taką samą księgę prowadzi 

podwykonawca. Następnie w drodze konfrontacji ustalane są zapisy w obydwu księgach pod 

koniec miesiąca i na tej podstawie wystawiana jest faktura VAT firmie „DROGBUD”. Umowa nie 

obejmuje waloryzacji ceny. 

Będące własnością Powiatowego Zarządu Dróg w Gostyniu 3 piaskarki i 12 pługów zostały 

przekazane firmie „DROGBUD” na takiej zasadzie, iż koszty remontów i utrzymania sprzętu ponosi 

właśnie owa firma. 

Następnie Dyrektor Mayer poinformował, iż jest 6 standardów utrzymania dróg w Polsce. Drogi 

powiatowe posiadają standard od 4 do 6.  

Zauważył, że są odcinki dróg powiatowych, które nie są odśnieżane. Powiatowy Zarząd Dróg 

zapisuje wszelkie wnioski radnych, które odcinki powinny być wzięte pod uwagę i przedstawia je 

Zarządowi, aby dopisał odpowiednią ilość kilometrów więcej.  

Powiat ma wyznaczone dwa miejsca, w których wbudowane są w powierzchnię jezdni czujniki. 

Mowa jest o Grabonogu i Krobi. Jeżeli trzy lampki czujnika tzn. wilgotność, temperatura gruntu i 

temperatura otoczenia zapalą się, oznacza to zagrożenie gołoledzią, co sprowadza się do 

natychmiastowej interwencji. 

 
Radny Pan Grzegorz Marszałek zapytał o system płacenia należności podwykonawcy za wyjazdy 

na drogi. 
Dyrektor Pan Grzegorz Mayer poinformował, iż firma ma płacone od kilometra. Kwota ta wynosi 

za jeden kilometr 7,5 zł. Do 2 listopada 2006 r., czyli w IV kwartale koszty posypywania dróg 

wyniosły 1300 zł. Dyrektor wyraził ubolewanie, gdyż nie są w stanie zabezpieczyć wszystkich dróg 

powiatowych ze względu na brak wystarczającej ilości środków pieniężnych. Ograniczają się tylko 

do miejsc niebezpiecznych, wzniesień, czy zakrętów. 
Radny Pan Zdzisław Kowalczyk zauważył, że co roku w czasie zimy zasypywany jest 

Elżbietków, a gmina nie posiada ciężkiego sprzętu, by poradzić sobie z tą drogą. Zapytał, czy ma 

wystąpić z wnioskiem. 
Dyrektor Pan Grzegorz Mayer stwierdził, że nie jest w stanie poradzić sobie z każdą drogą ze 

względu na brak funduszy. Ponadto droga ta jest drogą „ślepą”, czyli koszt przejazdu byłby 

większy, gdyż pojazd musiałby się wracać, a Zarząd Dróg unika takich tras. Zaproponował, by 

Radny Pan Zdzisław Kowalczyk wystąpił z wnioskiem o odśnieżanie Elżbietkowa na sesji Rady 
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Powiatu Gostyńskiego. Zauważył, iż przez poprzednią kadencję Rady Powiatu nie było sygnałów o 

sytuacji w Elżbietkowie, dlatego Zarząd Dróg nie reagował. 
Radny Pan Grzegorz Marszałek zapytał o tzw. wolne przejazdy, czyli odcinki dróg gminnych i 

wojewódzkich, co się dzieje z tymi przejechanymi kilometrami. 

Dyrektor Pan Grzegorz Mayer stwierdził, że walczy już z tym zjawiskiem od kilku lat. Wszystko 

zależy od kierowców, bowiem powinni sypać, czy odśnieżać, a nie zawsze tak robią. Mają 

powiedziane, że za nie zabezpieczone drogi nie będą mieć zapłaconych kilometrów. Podobnie 

sytuacja kreuje się z utrzymaniem chodników przez mieszkańców, którzy śnieg zrzucają na ulicę, a 

następnie pług spycha z powrotem na chodnik. 

 
Wobec zakończonej dyskusji Przewodniczący Komisji Pan Grzegorz Marszałek poddał pod 
głosowanie informację Powiatowego Zarządu Dróg w Gostyniu na temat zimowego 
utrzymania dróg powiatowych w sezonie 2006-2007.  
W wyniku głosowania informacja została przyjęta jednogłośnie 6 głosami „za”. 
 
Ad. 6 
 
Radny Pan Stanisław Zaremba zapytał czy chodnik przy stadionie zostanie naprawiony. 
Dyrektor Pan Grzegorz Mayer odpowiedział, iż wykonawca remontu na stadionie musi naprawić 

chodnik, który zniszczył. 
Radny Pan Leszek Kamiński zgłosił wniosek o poprawienie widoczności na skrzyżowaniu w 

kierunku Malewo-Kunowo. 

Dyrektor Pan Grzegorz Mayer odpowiedział, iż wniosek ten należy przedstawić na Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego. 
Radny Pan Kazimierz Musielak przedstawił informacje dotyczącą również braku widoczności na 

drodze do Leszna w kierunku Janiszewa, na której znajduje się zakrzaczona wysepka 

uniemożliwiająca bezpieczną jazdę. Zadał pytanie czy można poprawić istniejącą sytuację na tym 

odcinku drogi. 
Dyrektor Pan Grzegorz Mayer wyraził przekonanie, że sprawa jest do załatwienia. Zwrócił 

uwagę, że istniała propozycja wybudowania ronda i poprawę drogi. Dyrektor stwierdził, że trzeba 

będzie wrócić do poprzedniego projektu. 
Radny Pan Leszek Kamiński zapytał czy została uregulowana sytuacja ziemi rolników 

Stanikowo-Stary Gostyń. 
Dyrektor Pan Grzegorz Mayer odpowiedział, że sprawa jest już załatwiona pozytywnie dla 

rolników, którzy płacili podwójnie za oddanie ziemi. Wyjaśnił, że sprawa dotyczyła wybudowanego 

mostu na rzece Obra. 
Radny Pan Leszek Kamiński zapytał czy zostanie naprawiona droga przed Pudliszkami, gdzie 

nastąpiło przesunięcie ziemi. 
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Dyrektor Pan Grzegorz Mayer poinformował, że powstał w tym miejscu garb i jeśli w styczniu 

2007 r. będzie odpowiednia temperatura to odcinek ten zostanie sfrezowany. 
Radny Pan Grzegorz Marszałek zapytał, czy zostanie poprawiona sytuacja na drogach 

powiatowych, przy których drzewa posiadają wiele suchych konarów. 

Dyrektor Pan Grzegorz Mayer odpowiedział, że brak środków powoduje, iż Powiatowy Zarząd 

Dróg ogranicza się tylko do tych, które bardzo zagrażają bezpieczeństwu na drogach. Zwrócił 

również uwagę, że zaległości w wycince suchych drzew sięgają trzech lat. Jest zbyt dużo 

wniosków o wycięcie drzew a środków starczy na około 120 drzew. 
Radny Pan Kazimierz Musielak zapytał do kogo należą mostki i wjazdy na posesję przy drodze 

powiatowej. 
Dyrektor Pan Grzegorz Mayer odpowiedział, że do właściciela. Na każdy mostek i wjazd musi 

uzyskać zgodę. Utrzymanie tych obiektów również należy do właściciela. 
Radny Pan Grzegorz Marszałek czy mieszkańcy musza wystąpić o zgodę na wycinkę drzew 

zagrażających bezpieczeństwu. 
Dyrektor Pan Grzegorz Mayer poinformował, że musi być zgoda na wycinkę i decyzja urzędowa 

o tym kto zabiera wycięte drzewo. 

 
Ad. 7 
 

Przewodniczący Pan Grzegorz Marszałek zamknął posiedzenie Komisji Samorządowo-

Organizacyjnej i Porządku Publicznego. 

 

 

 

 
                                                                                Przewodnicz ący Komisji 
                                                                            Samorz ądowo-Organizacyjnej 
                                                                                 i Porz ądku Publicznego 
 
                                                                                   Grzegorz Marsza łek 
 

 
 

 

Protokołowała: Agnieszka Szczepaniak 

 


